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AMSTERDAM

door Marijn Schrijver

AMSTERDAM • Femke
Halsema vervangt Engels-
talige verkiezingsborden
die misleidend zouden
zijn. De Partij voor de
Dieren (PvdD) trok daar-
over aan de bel.

Amsterdammers stem-
men 6 juni niet alleen voor
het Europees Parlement,
maar ook het referendum
over de Hoofdgroenstruc-
tuur. Dat is
ook te lezen
op de grote
verkiezings-
borden in de
stad. Op som-
mige borden in het Engels.
En die tekst vond de PvdD
misleidend.

’Op 6 juni kunt u in een re-
ferendum stemmen over

een beleidsdocument dat
het groen in de hoofdstad
beschermt. U kunt voor of
tegen stemmen’, stond er in
het Engels. Volgens PvdD-
fractievoorzitter Anke Bak-
ker lijkt het in die formule-
ring alsof vóór stemmen
groener is, terwijl dat vol-
gens haar net andersom is.

Bakker en andere opposi-
tiepartijen wilden met
spoed in debat over de bor-
den. Maar dat hoeft niet,

want burge-
meester Hal-
sema liet
dinsdag al
aan Het Pa-
rool weten

dat de borden vervangen
worden. Wat de nieuwe
tekst is, was dinsdag nog
niet duidelijk.

Een andere formulering

maakt de borden wellicht
neutraler, maar of Amster-
dammers ook weten waar
zij voor of tegen stemmen is
de vraag. De tekst op de Ne-

’Misleidende verkiezingsborden’

derlandse borden luidt:
’Bent u voor of tegen het
voorgenomen raadsbesluit
over de Hoofdgroenstruc-
tuur?’

Raadslid Anke
Bakker (PvdD)
wilde een
spoeddebat,
maar dat is
niet meer
nodig.
FOTO FLORIS LOK

W19AMSTERDAMDE TELEGRAAF
WOENSDAG 8 MEI 2024

RvS buigt zich over vakantieverhuur

Gigantische boete
na een klein foutje

door Marlou Visser

DEN HAAG • Een klein
foutje, duizenden eu-
ro’s boete. Diverse Am-
sterdammers die hun
huis weleens verhuren
tijdens een vakantie
zijn hard gestraft als zij
bijvoorbeeld vergaten
een gast aan te melden.
De gemeente vindt de
hoge boetes ook te-
recht, bleek tijdens
twee hogerberoep-
zaken bij de Raad van
State.

De Amsterdammers, Alex
Kitain die eerder zijn ver-
haal aan deze krant vertelde
en Sandra (’liever geen ach-
ternaam’) vergaten allebei
gasten aan te melden. De
Amsterdamse bestuurs-
rechter veegde hun boetes
van 3000 euro al volledig
van tafel. De gemeente ging
echter in beroep, waardoor
de partijen bij de Raad van
State terechtkwamen.

De meldplicht voor vakan-
tieverhuur bestaat al sinds
2017. In 2020 kwam daar
echter een
vergun-
ningsplicht
bij. Er was
een periode
van een half
jaar waarin
de nieuwe,
zeer stren-
ge, regels
niet gehand-
haafd wer-
den. Vanaf 1 juli 2020 wel.
Alex en Sandra verhuurden
hun huis kort na die datum,
toen de meldplicht weer
was ingevoerd, nu in combi-
natie met de vergunnings-
plicht.

Sandra begreep niet dat
zij, ondanks dat zij een ver-
gunning had om haar huis
maximaal dertig dagen per
jaar te verhuren, ook nog el-
ke gast nog apart moest aan-
melden. „Ook omdat Airbnb
automatisch blokkeert na
die dertig dagen, dus de re-

gels overtreden kan niet
eens.” Ze is na de boete zo
geschrokken dat zij on-
middellijk is gestopt met va-
kantieverhuur. „Ik ben echt
te goeder trouw, heb alles
volgens de regels willen
doen. Maar ik begreep het

gewoon ver-
keerd. Dan
is een boete
van duizen-
den euro’s
toch niet te-
recht?”

Bij Alex
was het een
vergissing,
vertelt hij.
„In die coro-

natijd werden allerlei reser-
veringen last minute ge-
maakt of geannuleerd. Ik
ben oprecht vergeten een
melding te doen. Dat wilde
ik achteraf corrigeren, maar
dat kan dus niet. Deze boete
is dan buitensporig. Ook als
de gasten er al zijn, kun je ze
niet meer aanmelden. Dan
krijg je meteen 3000 euro
boete, een gigantisch be-
drag na zo’n kleine fout.”

Daar is de gemeente het
niet mee eens. „De druk op
de woningmarkt is gigan-

tisch in Amsterdam. Het
Amsterdams college heeft
een goede reden om het ont-
trekken van woningen aan
de markt door vakantiever-
huur in te perken en dat aan
te pakken met flinke boe-
tes”, vond de advocaat van
de stad. Hij vindt bovendien
dat de gemeente de meld-
plicht duidelijk heeft ge-
communiceerd, ook was er
veel media-aandacht voor.
„Het was een voorwaarde bij
de vergunning, je hebt als
verhuurder ook een plicht
je goed te informeren over
de regels.”

Aanvankelijk wilde de ge-
meente verhuurders die re-
gels overtreden zelfs 6000
euro boete geven. Dat is als
politieke keuze door de wet-

houder uiteindelijk gehal-
veerd. Wie de leefbaarheid
in gevaar brengt kan ruim
11.000 euro boete krijgen,
wie een huis uitsluitend
voor verhuur aan derden ge-
bruikt zelfs 20.000 euro.
Dan valt 3000 per admini-
stratie fout nog wel mee,
vindt de gemeente. „Maar
ook die boetes worden bij de
rechter regelmatig gema-
tigd”, vonden de advocaten
van Alex en Sandra.

De Raad van State doet
over zes weken uitspraak.

’Dacht echt
dat melden
niet langer
nodig was’

De gemeente heeft hoger be-
roep aangetekend bij de RvS
over de verhuurboetes, nadat
de bestuursrechter die eerder
kwijtschold aan de verhuur-
ders. FOTO ANP/HH
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Tijd om terug te kijken op de
achterliggende periode en te
overdenken waar de focus de
komende tijd op gericht moet
zijn voor de 4500 deelnemers aan
projecten van het Leger des Heils
in de stad. „Wij zijn een super-
markt van diensten”, vertelde
Bosma bij zijn aantreden in 2017.
Op zijn werkkamer in de Noord-
kaap in Noord lacht de aimabele
legerman om die uitspraak. „Had
ik goed gezien, want dat zijn we
nog steeds. Alleen wisselt het
assortiment van tijd tot tijd. Ook
bij die van het Leger des Heils
hier in de hoofdstad.”

Wat is er vooral veranderd in die
zeven jaar?

„De complexiteit van de samen-
leving en ingewikkeldheden die
erbij horen. Aanbestedingen,
bureaucratie, financieringsstro-
men, verantwoording... Het
maakt het er niet makkelijker op
in de zorg. Maar wat is gebleven,
is dat er veel problemen zijn en
wij als Leger des Heils nog steeds
nodig zijn. Meer dan ooit mis-
schien wel kunnen we het ver-
schil maken in deze samenleving.
We hebben zo’n breedschaligheid
in ons werk, dat we vele kwets-
bare mensen de helpende hand

kunnen bieden. En we zijn nog
altijd laagdrempelig en voor alle
mensen toegankelijk. Bijvoor-
beeld bij de Bij Bosshardt in de
stad waar de deur altijd open
staat voor een kop koffie en
praatje. In deze tijd van vereen-
zaming is dat ook een belangrijke
taak.”

Waar maakt u zich het meest
zorgen over?

„Over de zorg die op de lange
termijn onbetaalbaar wordt. En
over de arbeidsmarkt die inge-
wikkeld is om goede mensen te
krijgen en de dubbele vergrijzing.
Je ziet gewoon aankomen dat het
zorgsysteem aan alle kanten vast
gaat lopen. Er is dus veel meer
aandacht nodig voor preventie,
om te voorkomen dat mensen die
zorg nodig hebben. We moeten
meer naar de voorkant van de
hulpzorg, dat is een goede in-
vestering naar de toekomst toe.”

En dat is een succes gebleken,
begrijp ik?

„Ik zie dat de afgelopen jaren
bij ons de zorg zich heeft ver-
schoven naar meer ambulant (op
locatie, red.) werk. Als positief
effect heeft dat, dat veel deelne-
mers die vroeger op wonen in

een instelling waren aangewezen,
nu makkelijker toegang hebben
tot een eigen woning met begelei-
ding. Dat heeft een enorme
vlucht genomen en mensen heb-
ben hierdoor veel meer per-
spectief gekregen en kunnen
weer op eigen benen staan. De
afgelopen jaren zijn circa vijf-
duizend kwetsbare Amsterdam-
mers zo zelfstandig gaan wonen.
Dat is natuurlijk – mede dankzij
de gemeente – geweldig. Maar we
zien ook cliënten voor wie dat
niet is weggelegd. Die kunnen
dan – zoals hier in de Noordkaap
– onder begeleiding wonen.”

Waar bent u het meest door
geraakt in uw werk in deze stad?

„Dat zijn de ervaringsdeskundi-
gen. Mensen die alle ellende in
hun leven hebben overleefd en
die daardoor mensen in hun

misère als geen ander begrijpen
en kunnen ondersteunen. Ze
hebben het zelf allemaal door-
leefd en kennen de valkuilen. Ze
kunnen streng zijn, maar dat
wordt van hen gepikt. Deze hulp-
verleners zijn vaak zelf jarenlang
verslaafd of dakloos geweest,
maar hebben de kracht gevonden
er uit te komen. Vaak ook door
het geloof, dat hen hoop en pers-
pectief biedt. Dat geeft mij enorm
veel voldoening; zien dat ze weer
opstaan in het leven...”

Maar er is nog altijd een grote
groep zonder dak boven hun hoofd?

„Zeker, en dat vind ik onbe-
grijpelijk voor een rijk land als
het onze. Iedereen die in de hulp-
verlening zit kan pas herstellen
als je in een veilige omgeving
leeft. De daklozencrisis is lande-
lijk met 40.000 personen enorm,
waarbij Amsterdam een aan-
zuigende werking heeft. De pro-
blemen zijn hier dan ook groot.
Zeker ook met veel Oost-Euro-
peanen die hier komen. Daar-
naast hebben we ook veel wacht-
lijsten, want we zijn beperkt in
de capaciteit die we hebben.
Zorgwethouder Groot-Wassink
doet zijn uiterste best, maar het
zijn er gewoon te veel om te hel-
pen. In feite is het de verdeling
van schaarste. Daarnaast maak ik
me grote zorgen over de kinderen
en jongeren in de opvang. Alleen
hier al op de Noordkaap hebben
we 45 plekken voor alleenstaande
moeders met één of meerdere
kinderen. Die jongens en meisjes
beginnen al met een achterstand

aan hun leven, want de praktijk
is dat ze hier een paar jaar ver-
blijven. Op die manier zie je dat
problemen generaties lang blij-
ven bestaan, zoals ook armoede.”

Hoe belangrijk was het geloof in uw
werk?

„Belangrijk, het is mijn in-
trinsieke motivatie. Om met de
oprichter van het Leger te spre-
ken: een lege maag heeft geen
oren. We hebben een christelijke
overtuiging, maar zullen het
nooit opdringen. Kan ook niet.
Want als je in je bestaanszeker-
heid bedreigd bent, heb je geen
rust en ruimte voor andere za-
ken. Zeker niet voor zingeving en
geloof. Maar als je weer een dak
boven je hoofd hebt en weer rust
in je hoofd, dan kan het geloof je
hoop en toekomst bieden. We
zeggen weleens dat onze identi-
teit door onze soep geroerd is,
maar het gaat erom hoe je het
opdient. Het mag absoluut geen
koppelverkoop zijn!”

Wat gaat u het meest missen van
uw werk hier in Amsterdam?

„De mensen waar we het alle-
maal voor doen, de collega’s en de
verhalen van herstel. Want dat
gaf altijd zoveel voldoening en
motivatie. Omdat je graag het
beste voor mensen wilt. Ik ben
blij dat ik daar samen met onze
medewerkers mijn steentje aan
heb kunnen bijdragen. Het is niet
dat ik nu achter de geraniums ga
zitten, want er zal best weer iets
moois op mijn pad komen in het
vrijwilligerswerk...”

Ruim zeven jaar was hij directeur van het Leger des Heils in Amsterdam.
Maar vanaf 15 mei draagt Ed Bosma het stokje over aan zijn opvolger
Harry Doef, omdat de 65-jarige Almeerder van zijn prepensioen gaat

genieten.

’Zorgsysteem loopt vast’
Directeur Leger des Heils Ed Bosma stopt er na zeven jaar mee

’Geweldig als
mensen
zelfstandig
gaan wonen’

Ed Bosma
richt zich
voortaan op
vrijwilligers-
werk.
FOTO
JEAN-PIERRE
JANS

door Gijsbert Termaat

door Corrie Verkerk

AMSTERDAM • Een ter-
ras aan de kade is er
niet. Toch ontving vrij-
willigers/bootrestau-
rant ’Einde van de We-
reld’ onlangs een terras-
heffing van 8725 euro.
Een bedrag waarmee
het voortbestaan van
het unieke buurtschip
verloren dreigt te gaan.

Al veertig jaar is ’Ein-
de van de Wereld’ een
begrip op het Java-ei-
land. In een kraakpand,
op een verlaten rafel-
rand van de stad, start-
ten de nieuwe eilanders
er een ontmoetingsplek
waar men voor weinig
geld kon eten, naar
bandjes luisteren en/of
film kon kijken. „Zo is
het nog altijd. Straks is
er weer een poëzie-
avond”, zegt Claud Bie-
man, voorzitter van de
Stichting Einde van de
Wereld. Al 37 jaar is ze
betrokken bij het buurt-
project. „Maar sommige
vrijwilligers zijn hier al
vanaf het begin.”

De belastingheffing
kwam als een donder-
slag. „We hebben alleen

op ons eigen schip wat
tafels en stoelen staan.
En voor die boot betalen
we al 5525 euro liggeld.”
Nóg eens ruim acht-
duizend euro daar bo-
venop is niet op te hoes-
ten. „Daar moeten we
twee jaar voor werken.
En van dat geld kan de
boot naar de werf.” Als
dat niet meer gaat zijn
mankementen niet uit te
sluiten. „Dan zinken we,
misschien, ook letter-
lijk.” Inmiddels is be-
zwaar aangetekend. „En
veel buurtbewoners
komen steun betuigen.”
In de hoop dat het alle-
maal nog goed komt.

Jubileum
Zoals in 1995, toen het

oude kraakpand moest
wijken voor woning-
bouw, maar – met steun
van de gemeente – door
kon gaan op het huidige
schip. „Op ons dertig-
jarig jubileum hebben
we toenmalig wethouder
Duco Stadig een boek
over onze geschiedenis
aangeboden. Hij vond
het prachtig dat we er
nog waren. We blijven
duimen!”

TAKS HET EINDE
VOOR HET EINDE?

Claud Biemans op het inmiddels beruchte terras op de boot
Einde van de Wereld. FOTO RICHARD MOUW

Alex Kitain (rechts) kreeg een enorme boete. FOTO RONALD BAKKER
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’Engelse tekst
stuurde kiezer’


